
       
Vážený pán
Matúš Šutaj Eštok
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812 72 Bratislava 

Vážený pán minister,

vzhľadom  na  fakt,  že  som  nezaevidoval  oficiálne  stanovisko  MV SR  k  zbierke  Munícia  pre
Ukrajinu a túto  zbierku niektorí občania a politici pokladali za nezákonnú, obrátil som sa 21. 4.
2024 (Príloha  1  Doručenka)  na  tlačový odbor  Vášho ministerstva  s  novinárskou otázkou tohto
znenia:

„V Slovenskej republike v súčastnosti prebieha finančná zbierka Munícia pre Ukrajinu

https://www.municiapreukrajinu.sk/?fbclid=IwAR0lZ8rL9CHyjYuhT7bVrU9CyVxU7RRf-
_Uo4mZeswLIDujjMRENbhG4Dms

Na stránke Vášho ministerstva 
https://www.minv.sk/?povolenie-verejnych-zbierok-ouke

je uvedené:

     Podmienky vykonávania verejnej zbierky s účinnosťou od 1. júla 2014 ustanovuje zákon NR SR
č. 162/2014 Z. z. o verejných zbierkach. Cieľom zákona schváleného NR SR dňa 27.05.2014 je
predovšetkým výrazné zvýšenie transparentnosti  pri  vykonávaní verejných zbierok a pri  využití
čistého výnosu verejnej zbierky na určený všeobecne prospešný účel.
Horeuvedená zbierka, ak spĺňa zákonné podmienky musí byť zaregistrovaná v registri verejných
zbierok MV SR.
V registri zbierok  https://ives.minv.sk/vez/Search  som, žiaľ, uvedenú zbierku nenašiel.

     Môžem sa mýliť, preto jedna moja otázka znie, či organizátori zbierky Munícia pre Ukrajinu
požiadali  o  registráciu  na  MV  SR,  a  či  im  registrácia  bola  udelená  a  ako  sa  ministerstvo
vysporiadalo s otázkou všeobecne prospešného účelu munície?

      V prípade, že organizátori o registráciu nepožiadali, prosím o stručnú odpoveď na otázku, či
potom je táto zbierka na území Slovenskej republiky zákonná, a aké kroky podnikne alebo podniklo
Vaše ministerstvo na legalizáciu prípadného nelegálneho stavu?

       Neviem,  či  je  to  ten  správny nápad,  ale  ideálne by bolo,  keby sa ministerstvo v rámci
komunikácie  s  verejnosťou  k  uvedenej  problematike  oficiálne  vyjadrilo,  pokiaľ  tak  doteraz
neurobilo, čím by sa zabránilo mnohým zbytočným verbálnym konfliktom medzi občanmi, ktoré sa
po posledných voľbách zbytočne vyvolávajú a udržujú z dôvodu často rozporuplných a skreslených
informácii.“

Odvtedy,  čo som podal  novinársku otázku sa situácia  v tejto  veci  ešte  viac vyhrotila,  v
médiách boli  uverejnené články upozorňujúce na nezákonnosť zbierky  a protirečivé vyhlásenia
politikov. Podľa informácii, ktoré mám,  bolo podané  dňa 17.4.2024 a 3.5.2024 trestné oznámenie
na GP SR vo veci zbierky Munícia pre Ukrajinu.  
 



Zrejme som naivne dúfal, že v duchu dobrej administratívnej praxe MV SR zaujme k veci
verejne oficiálne stanovisko už len na základe mojej k tomuto tiež nabádajúcej novinárskej otázky.

       Odpoveď, ktorú som dostal z tlačového odboru Vášho ministerstva (Príloha 2 Odpoveď MV
SR) ma veľmi prekvapila:

„Ministerstvo vnútra neeviduje uvedenú verejnú zbierku“, to v ľudskej reči pre mňa znamená, že
zbierku Munícia pre Ukrajinu nemá štát pod kontrolou a zbierka sa uskutočňuje v rozpore s u nás
platným zákonom o verejných finančných zbierkach, ktorého gestorom je MV SR.
Toto konštatovanie ministerstva, pokiaľ by nepokračovalo, by sa dalo chápať tak, že organizátori
zbierky si nesplnili zákonnú povinnosť a zbierka je u nás nelegálna.
„Podľa zverejnených informácií je uvedená zbierka vedená“, pokračuje odpoveď tlačového  odboru
ministerstva,  „Nadačním fondem pro  Ukrajinu“  a  darcovský  účet  je  rovnako  vedený  v  Českej
republike, teda sa riadi právnymi normami ČR. Vo všeobecnosti platí, že do zbierok môžu zasielať
finančné prostriedky aj osoby, ktoré sa nezdržiavajú na území štátu, kde sa zbierka vykonáva.“

        Z tohto vysvetlenia pre mňa vyplýva: Na Slovensku môžte zbierať peniaze na podporu
Islamského  štátu,  skupín,  ktoré  chcú  zorganizovať  vojenský  prevrat  na  Slovenku,  zbierať
prostriedky  na  zbrane  teroristom  a  podobne,  stačí  k  tomu,  aby  niekto  organizoval  zbierku  zo
zahraničia a peniaze sa posielali údajne na účet v zahraničí.

Zbierka Munícia pre Ukrajina sa uskutočňuje v Slovenskej republike, propagujú ju u nás
pôsobiace média, politici aj súkromné osoby, preto by sa na ňu mali vzťahovať aj naše  zákony. Ako
občan  preto  nepokladám  odpoveď  Vášho  tlačového  odboru  za  adekvátnu  a  chápem  ju  ako
nedopatrenie.

Vážený pán minister, 
      dovoľujem si Vám  týmto požiadať o zverejnenie oficiálneho stanoviska k legálnosti zbierky
Munícia  pre Ukrajinu,  čím by Vaše  ministerstvo  zásadne prispelo k upokojeniu aj  tak už  dosť
zbytočne vyhrotenej situácie.  
      Hore  spomínané  podania  na  GP,  články  najmä  v  alternatívnych  médiách,  rozporuplné
vyhlásenia politikov,   poukazujú na akútnu potrebu takéhoto stanoviska Vášho ministerstva.

So úctou


